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Protokół Nr I/2015 
z I posiedzenia Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej Rady Gminy 

Wydminy z dnia 19 stycznia 2015 roku. 

 

Posiedzenie Komisji trwało od godz. 10
04

 do 12
17

 w sali „Tęczowa Kraina”, w GOK-u 

w Wydminach. 

Obrady Komisji Rady Gminy Wydminy prowadził Przewodniczący Komisji Franciszek 

Majcher. 

Członkowie obecni na sali obrad Komisji: 

1. Franciszek Majcher 

2. Renata Bakun 

3. Justyna Samsel 

4. Ryszard Żygieło 

5. Jarosław Skowron (10:06) 

 

Nieobecna: Elżbieta Januszkiewicz 

- lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

W obradach uczestniczyli: 

1. Radosław Król – Wójt Gminy 

2. Krystyna Truchan – Skarbnik Gminy 

3. Maria Dolecka – Zastępca Wójta 

4. Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady Gminy 

5. Alina Romanowicz – Sekretarz Gminy 

6. Marek Naruszewicz – Radny  

7. Elżbieta Sosnowska – Dyrektor BOS 

8. Eliza Szwed – Dyrektor ZSO Wydminy 

9. Anna Skrypoczka – Dyrektor ZS Gawliki Wielkie 

10. Ewa Thomas – Dyrektor SP Zelki 

11. Elżbieta Naruszewicz – Dyrektor SP Talki (przybyła na posiedzenie o godz. 10:46) 

 

Lista sołtysów, którzy uczestniczyli z posiedzeniu komisji: 

1. Jolanta Herbich – sołectwo Orłowo 

2. Stanisław Mackun – sołectwo Gawliki  

3. Piotr Palczewski – sołectwo Radzie 

- lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji Franciszek Majcher: Otwieram I posiedzenie Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej. Porządek posiedzenia jest następujący: 

1. Opiniowanie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Zelkach. 

2. Opiniowanie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Talkach. 

3. Sprawy różne. 

Witam Pana Wójta, Panią Wice wójt, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz pracownika Biura 

Obsługi Szkół oraz wszystkich zebranych. Na podstawie listy obecności członków Komisji 

stwierdzam, że jest quorum. Jednak osoba ma za chwilę dojechać, a pani Januszkiewicz 

wysłała mi sms-a, że nie będzie na komisji. Witam Dyrektorów Szkół. 
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Ad. 1 i 2 

Opiniowanie uchwał w sprawie zamiaru likwidacji Szkół Podstawowych w Zelkach 

i w Talkach. 

Nie ukrywam, że tematy, które mamy zaopiniować, są to tematy bardzo trudne i chciałbym, 

żeby na początek zabrał głos Wójt Gminy. 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król: Witam wszystkich bardzo serdecznie, witam 

radnych, sołtysów, pani Dyrektor ZSO Wydminy i SP Talki. 

Szanowni Państwo temat jest ciągle odgrzewany, głownie gdy Gminę czekają poważne 

wydatki i inwestycje oświatowe, na które środki pochodzą głównie z dochodów własnych 

gminy. Najważniejszym argumentem dlaczego zostały przedstawione projekty tych uchwał to 

poziom edukacyjny i ilość uczniów w poszczególnych szkołach. Szanowni Państwo, od 

komisji powinniśmy zacząć, lecz podjęliśmy inne kroki, polegające na przeprowadzeniu już 

konsultacji, rozmów z radami rodziców i radami pedagogicznymi, aby wdrożyć daleko idącą 

dyskusję. Chcemy, aby jak najdłużej istniały te placówki jako placówki oświatowe, a ta 

inicjatywa ma temu służyć. Przeprowadziliśmy rozmowy z radami, atmosfera rozmów jest 

dobra, choć nie ukrywam, na pewno dalej będą wątpliwości i pytania, na które jak najszybciej 

będziemy chcieli odpowiedzieć i wypracować taki model funkcjonowania szkół, żeby był 

satysfakcjonujący, i przede wszystkim dobry dla uczniów. Są to dwie najmniejsze szkoły, do 

których ciągle dokładamy więcej niż 50%. Zawsze będziemy dokładać, to nasz obowiązek 

jako Gmina. Nie oszczędzaliśmy na programy oświatowe. Tylko trzeba zastanowić się jak 

mamy utrzymać te małe placówki, aby nadal miały jak najlepszy poziom nauki. Są ciężary, 

które można unieść, ale są ciężary, które nie jesteśmy w stanie ponosić. Jeśli chodzi 

o zatrudnienie nauczycieli z tych zlikwidowanych szkół, po wstępnych analizach Zastępcy 

Wójta z dyrektorami, jesteśmy w stanie unieść ten ciężar i przyjąć każdego nauczyciela w 

pozostałych placówkach. Oczywiście, złożyliśmy już wstępną propozycję zatrudnienia, ale 

czekamy na obustronną dyskusję z nauczycielami. Rozmawialiśmy także z rodzicami 

i przychylnie spojrzeli na sprawę. Na pewno będą dalej długodystansowe dyskusje 

i konsultacje, ale o to właśnie nam chodzi. Ostateczną decyzję tak naprawdę podejmą właśnie 

rodzice uczniów, oni są podatnikami i oni są odpowiedzialni za swoje dzieci. Może się 

zdarzyć, że po roku, dwóch latach, rodzice sami zabiorą swoje dzieci do innych szkół, 

a placówki opustoszeją i wtedy staniemy naprzeciw zlikwidowania na stałe szkół. Dlatego też 

wychodzę naprzeciw z inicjatywą reorganizacji szkół w tym roku. Dla wszystkich z nas jest to 

ogromna odpowiedzialność, jest to bardzo trudny problem, ponieważ decyzje, które zapadną 

będą miały wpływ na przyszłość. Zaczęliśmy od uchwały intencyjnej, to znaczy, że uchwała 

którą podejmiemy nie wprowadza sprawy jako pewnej. Proponuję dzisiaj ten scenariusz: filie 

z klasami 1-3 plus przedszkola z możliwością zatrudnienia całej kadry nauczycielskiej w 

naszych pozostałych placówkach. Zastanowimy się jeszcze nad innymi scenariuszami. Nie 

chcemy, aby te szkoły zostały całkowicie zlikwidowane, wtedy nie będzie już szansy na 

odbudowanie potencjału edukacyjnego, jak w przypadku szkoły w Orłowie czy 

w Siedliskach. 

Wójt Gminy oddaje głos Elżbiecie Sosnowskiej- Dyrektor Biura Obsługi Szkół, która 

przedstawia dane statystyczne i ekonomiczne związane z likwidacją. Szczegółowe dane 

stanowią załącznik Nr 3 do protokołu. 

Pytania: 

- Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy Grażyna Plato:  

1. Jak to się stało, że godziny ponadwymiarowe w 2014 roku, w SP Talki wynoszą 12 tys. a w 

SP Zelkach 1 260,00 zł? 

Odp. Są to zsumowane łączne godziny zastępstw. Rzeczywiście różnica jest znacząca. Ma to 

związek z ilością zwolnień lekarskich. 

2. Ile jest klas 4-6 w ZSO Wydminy? 
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Odp. Po dwie klasy. 

3.Jeśli dołączymy uczniów z Zelek i Talek do tych klas, czy zajęcia nie będą musiały być 

podzielone? 

Odp. (Dyrektor ZSO Wydminy Eliza Szwed) Zostaną podzielone na pewno zajęcia z języków 

obcych, w-fu oraz z informatyki. 

4.Czy zostawiając w tych szkołach klasy 0-3 będą klasy łączone? 

Odp. Nie planujemy. Nauczycieli zostanie 4 w każdej ze szkół plus katecheta 

i germanista. 

5.Czy są ujęte w tych danych uczniowie dojeżdżający z Zelek i Talek? 

Odp. Są to tylko dane statystyczne z liczby urodzeń.  

6.Czy jest rozeznanie ilu n-li mogłoby przejść na emeryturę z ZSO Wydminy? 

Odp. Eliza Szwed: Jest jedna osoba zadeklarowana plus 2 osoby uprawnione w tym roku, 

w przyszłym kolejne 2. 

7.Pytanie członka komisji Justyny Samsel: Ilu nauczycieli mamy możliwość zatrudnić 

w Wydminach? Ilu nauczycieli odejdzie z Zelek i Talek do ZSO Wydminy? Ile potrzebujemy 

etatów? 

Odp. Odejdą 6 nauczycieli. 

8.Przewodnicząca Rady Grażyna Plato: Na jakich zasadach będą zatrudnieni nauczyciele? 

Odp. Wójt Radosław Król: Będą musieli złożyć wniosek o zatrudnienie, które będą 

pozytywnie rozpatrzone. Nie zmuszamy nikogo do pracy. Każdy dostanie wypowiedzenie 

z pracy i gdy złoży wniosek o zatrudnienie w ZSO Wydminy czy w innej naszej placówce 

będziemy indywidualnie wypracowywać warunki umowy zatrudnienia.  

9.Członek Justyna Samsel: Czy wypowiedzenia będą obligować do wypłacania odpraw? 

Odp. Jeśli nie podejmą pracy w naszych szkołach, na naszych warunkach to tak. 

 

Członek komisji Justyna Samsel: Jestem po rozmowach z rodzicami uczniów. Każdy z 

nich ma świadomość tego, że szkoła umiera śmiercią naturalną, jest tych dzieci coraz mniej. 

Projekt uchwały nie jest przyjęty z entuzjazmem, rodzice chcieli by mieć jakiś wybór 

i oczekują na jakaś inną alternatywę. Propozycja, którą złożyli to połączenie klas 4,5,6. 

Trzeba to przedyskutować i przemyśleć taki scenariusz.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Jeśli przyjmiemy taki scenariusz nie 

będziemy potrzebować wszystkich tam pracujących nauczycieli. 

Członek Justyna Samsel: Ale mają gdzie się podziać? Przecież ZSO Wydminy ich przyjmie. 

Przewodnicząca Rady Gminy: Nie. Jeśli będzie likwidacja szkoły, to w takim przypadku 

tak, ale jeśli uczniowie zostaną to zatrudnionych nauczycieli będzie za dużo. 

Członek Justyna Samsel: Przepraszam, ale nie mieliśmy tworzyć nowych etatów tylko 

zastąpić osoby, które odchodzą na emeryturę, więc nie byłoby problemu z zatrudnieniem. 

Zastępca Wójta Maria Dolecka: To, że przedstawiliśmy informację o odchodzących na 

emeryturę nauczycieli, to w ten sposób chcieliśmy wykazać oszczędności z tego tytułu, 

w kwocie około 300 tys. A jeśli chodzi o łączenie klas, to nie da nam to takich oszczędności.  

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król: Jeśli uchwalicie tą uchwałę intencyjną da nam to 

możliwość i sposób do dalszych rozmów z rodzicami i nauczycielami. Na razie to były tylko 

spotkania informacyjne. Po uchwale możemy także przedstawić inne scenariusze, czyli np. 

łączenie klas.  

Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy: Cieszę się, że dyskusja jest tak obszerna. Chcę 

tylko podkreślić, że podjęcie uchwały intencyjnej otwiera drogę dla Wójta do dyskusji, do 

spotkań ze związkami, do kompletowania dokumentacji. Jeśli nie podejmiemy tych uchwał 

nie będziemy mogli w przyszłości podjąć żadnej uchwały w tej sprawie, ani za ani przeciw, 

ponieważ nie będziemy mieć żadnej wiedzy na ten temat, opinii rodziców czy nauczycieli. Ta 

uchwała jest przepustką do dalszych działań, ale nie jest wiążąca i ostateczna. Po podjęciu 
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uchwały wierzę, że Wójt przeprowadzi więcej spotkań i konsultacji z rodzicami 

i nauczycielami, oraz zbierze opinie np. Kuratorium. Zróbmy to powoli i na spokojnie, jeśli 

mamy czas. Jeśli teraz tego nie zrobimy za rok, uchwalając następny budżet Gminy będziemy 

musieli z czegoś zrezygnować. Stwórzmy i przeprowadźmy ankietę, która po podjętej 

uchwale da nam scenariusze działań satysfakcjonujących wszystkich zainteresowanych. 

10.Radny Marek Naruszewicz: Jaka jest subwencja na jednego ucznia w 2014 roku i jaka 

będzie w 2015 roku? 

Odp. Skarbnik Gminy Krystyna Truchan: po szybkim obliczeniu około 7,5 tys. w roku 

2014. Nie mamy dokładnych danych na 2015 rok. 

11.Radny Marek Naruszewicz: Ile osób ma podpisane umowy na czas określony? 

Odp. Dyrektor ZSO Wydminy Eliza Szwed: Jedna. 

12.Członek komisji Ryszard Żygieło: Czy jesteśmy prawnie przygotowani do tych zmian? 

Odp. Wójt Gminy: Stąd właśnie uchwała intencyjna na początek. 

13.Członek Ryszard Żygieło: Co to znaczy klasa łączona? 

Odp. Wójt Radosław Król: To znaczy, że klasa 4-5  uczą się razem. 

14.Pytanie do Dyrektor Elżbiety Naruszewicz: Czy ta propozycja łączenia klas jest korzystna? 

Odp. Jeśli chodzi o łączenie klas to mamy doświadczenie z połączonych zajęć 

artystycznych, takich jak: plastyka, muzyka i w-f. Już takie połączenie mamy i muszę 

powiedzieć, że się sprawdza. 

15.Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: A jeśli chodzi o matematykę czy fizykę? 

Odp. Dyrektor Elżbieta Naruszewicz: Na pewno będzie to dużo, dużo trudniejsze. Nie 

wiem jak to będzie z przedmiotami ścisłymi, nie mam takiego doświadczenia, ale jeśli 

chodzi o zajęcia artystyczne to działają sprawnie. Żeby wiedzieć coś więcej trzeba mieć 

doświadczenie, ja nigdy nie pracowałam w klasie łączonej i nie mam wiedzy na ten temat. 

16.Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Czy zdecydowałaby się Pani połączyć klasę 

5 i 6 na zajęciach z języka polskiego i matematyki, i dobrze ich przygotować do egzaminów? 

Odp. Dyrektor Elżbieta Naruszewicz: Mamy godziny do dyspozycji dyrektora, są także 

dodatkowe godziny, na których przygotowujemy uczniów właśnie do egzaminów 

i sprawdzianów. 

 

Członek komisji Justyna Samsel: Może znajdziemy osoby, które mają doświadczenie 

w nauczaniu klas łączonych i zapytamy jak to w praktyce wygląda. 

Przewodniczący Komisji Franciszek Majcher: Uważam, że na pewno nauczyciel w klasie 

łączonej będzie musiał włożyć więcej wysiłku w nauczanie, ale myślę, że jest to do 

zrealizowania w małych klasach. 

Członek Justyna Samsel: Taka moja uwaga, chciałabym, aby właśnie propozycja połączenia 

klas miała odzwierciedlenie w uchwale, że rozważamy taki scenariusz. 

Członek Ryszard Żygieło: Uważam, że ta propozycja Wójta jest o tyle dobra, że te szkoły 

jednak zostaną i będą istnieć, tylko w innej formie. 

Członek komisji Justyna Samsel: Ja obawiam się, że rodzice, w związku z niepewną 

sytuacją szkoły skorzystają z innej opcji i np. wyślą dzieci do szkoły w Starych Juchach. 

Wójt Gminy Radosław Król: Jeśli chodzi o gminę Stare Juchy oni też zamknęli szkołę w 

Skomacku. 

Członek Justyna Samsel: Ale zrobili bardzo dobrze oddział przedszkolny. 

Zastępca Wójta Maria Dolecka: I dochodzimy do punktu wyjścia. Jeśli będziemy nadal 

dopłacać ponad 100% do małych szkół, w życiu nie będziemy inwestować w pozostałe 

i będziemy wegetować w oświacie. Likwidacja czegokolwiek zawsze wzbudza negatywne 

odczucia. 
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Następnie zaczęła się dyskusja między Przewodniczącą Rady Gminy Grażyną Plato a Elżbietą 

Naruszewicz w spr. Wątpliwości jakie wzbudza kwota za zastępstwa w szkole w SP Talki. 

 

Przewodniczący Komisji na prośbę Wójta ogłosił przerwę, która trwała od godz. 11:25 

a 11:40.  

 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący Komisji Franciszek Majcher wyraził swoje zdanie na 

temat przedstawionych uchwał: Podkreślam, aby nadal były prowadzone dyskusje 

z rodzicami na temat tych uchwał. W tej chwili nie jest ona wiążąca, ale na sesji w lutym 

chcielibyśmy szerszych danych i opinii rodziców o likwidacji szkół, żebyśmy mieli pełny 

obraz sytuacji. 

Wójt Gminy Radosław Król zaproponował stworzenie ankiety anonimowej dla każdej 

rodziny uczniów. Pytania, które zostaną ujęte w ankiecie: 

1. Czy jesteś za najdłuższym utrzymaniem placówki oświatowej? 

2. Jaką formę organizacyjną Państwo przewiduje? 

3. Dla Zelek: Czy zgadzasz się, aby dzieci przeszły do obwodu szkolnego Talki? 

4. Czy zgadzasz się na łączenie klas 4-6 we wszystkich przedmiotach, przy utworzonych 

filiach? 

5. Czy zgadzasz się na stworzenie przedszkoli i klas 1-3, a dzieci 4-6 by jeździły do ZSO 

Wydminy? 

Takie ankiety zostaną rozdane osobiście przez Wójta Gminy oraz przez Radę Rodziców, 

a zbierane także przez Radę Rodziców w zamkniętych kopertach. Koperty zostaną 

dostarczone do Komisji Oświaty i dopiero wtedy zostaną otworzone i razem przeanalizowane 

na posiedzeniu komisji. Odpowiedzi na ankietę będą oczekiwane w ciągu 3 dni. 

17.Członek Justyna Samsel: Mam jeszcze pytanie dotyczące procedur zamykania 

stworzonych filii, jakie są? 

Odp. Wójt Gminy: Decyzje o zamknięciu podejmuje wtedy Dyrektor, ale po wcześniejszych 

konsultacjach z samorządem i związkami nauczycieli. 

 

Po wyjaśnieniu wątpliwości i udzielonych odpowiedziach Przewodniczący Komisji 

Franciszek Majcher poddał pod głosowanie opiniodawcze Uchwały o zamiarze likwidacji SP 

Talki i SP Zelki 

GŁOSOWANIE: 

ZA: 5 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

 

Uchwały zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisję.  

UWAGA: Zostanie przeprowadzona ankieta i dopiero po analizie odpowiedzi zostanie 

opracowana uchwała dotycząca reorganizacji Szkół Podstawowych w Zelkach i Talkach. 

 

Ad. 3 

Sprawy różne. 

Zastępca Wójta Maria Dolecka poinformowała członków komisji, że w dniu 20 stycznia 2015 

roku, na IV Sesji Rady Gminy Wydminy, będzie prośba o dołączenie do porządku obrad 

uchwałę w sprawie wyboru Przedstawiciela Rady Gminy do Mazurskiego Związku 

Międzygminnego – Gospodarka Odpadami. Wójt Gminy Wydminy sugeruje, aby nadal 

przedstawicielem Rady Gminy była Pani Ewa Kulpińska – Mejor, która w poprzedniej 

kadencji była nim. 
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Przewodniczący Komisji Franciszek Majcher: Dziękuję wszystkim za uczestnictwo w 

posiedzeniu. Zamykam I posiedzenie Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki 

Społecznej. 
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